

## **DRAFT OF THE RESOLUTION**

### **on the results the First Eurasian Congress of Linguists**

**Moscow, December 9–13, 2024**

Following the results of the work at the First Eurasian Congress of Linguists, the following resolution was adopted.

1. To recognize the First Eurasian Congress of Linguists as successful—all of the goals that were set were achieved, namely: Russia's leading position in world science was preserved and strengthened, world-renowned linguists took part, experiences were shared, a collective position of Congress participants on issues of further development for cooperation in the field of linguistics with the whole world was formed, and Russian academics' openness to cooperation was demonstrated, regardless of the political situation.

2. To note the high level of representation of young scholars at the Congress, and to acknowledge that the transfer of knowledge from world-famous, experienced scholars to younger ones has taken place.

3. To approve the work of the Organizing and Program Committees in selecting the participants, including representatives from 46 countries, which demonstrates the openness of Russian science to international scientific relations, contributes to increasing the prestige and strengthening the leading positions of Russian science in the world.

4. To recommend that the organizers of the sections and round tables of the Congress initiate and implement the publication of articles based on the reports read in the form of special issues of specialized journals or edited volumes from leading publishing houses.

5. To request the Ministry of Education and Science consider the possibility of supporting these publication projects during 2025.

6. To recognize the importance of holding Eurasian Congresses of Linguists on a regular basis in the future.

7. To instruct the Institute of Linguistics of the Russian Academy of Sciences (ILS RAS) to form a working group to prepare for the next, second, Eurasian Congress of Linguists.

8. To instruct the working group to decide on the date and place of the next Congress.

9. To ensure coverage of the results of the Congress in the media and specialized scientific publications.

10. To preserve and support the website of the First Eurasian Congress of Linguists in the future at [www.eacling.org](http://www.eacling.org) on the website of the Institute of Linguistics of the Russian Academy of Sciences, to ensure the preservation of the domain and its hosting.

## **ПРОЕКТ РЕЗОЛЮЦИИ**

**по итогам Первого Евразийского конгресса лингвистов**

**Москва, 9 – 13 декабря 2024 г.**

По итогам работы Первого Евразийского конгресса лингвистов принята следующая резолюция:

1. Признать Первый Евразийский конгресс лингвистов успешным, все поставленные цели задачи достигнутыми, а именно: сохранены и упрочены лидирующие позиции России в мировой науке, привлечены ведущие мировые ученые-лингвисты, произведен обмен опытом, сформирована

коллективная позиция участников конгресса по вопросам дальнейшего развития сотрудничества в области лингвистики со всем миром, продемонстрирована открытость российских ученых к сотрудничеству, невзирая на политическую ситуацию.

2. Отметить высокое представительство на конгрессе молодых ученых, признать передачу знаний от всемирно известных опытных ученых начинающим ученым состоявшейся.

3. Одобрить работу Организационного и Программного комитетов по отбору состава участников, включающего представителей 46 стран, что демонстрирует открытость российской науки международным научным связям, способствует повышению престижа и укреплению лидирующих позиций российской науки в мире.

4. Рекомендовать организаторам секций и круглых столов Конгресса инициировать и реализовать публикацию статей на основе прочитанных докладов в виде специальных выпусков профильных журналов или сборников в ведущих издательствах.

5. Обратиться к Минобрнауки с просьбой рассмотреть возможность поддержки этих публикационных проектов в течение 2025 года.

6. Признать важность проведения Евразийских конгрессов лингвистов на регулярной основе в будущем.

7. Поручить Институту языкознания Российской академии наук (ИЯз РАН) сформировать рабочую группу по подготовке проведения следующего, второго, Евразийского конгресса лингвистов.

8. Поручить рабочей группе принять решение о сроке и месте проведения следующего конгресса.

9. Обеспечить освещение результатов работы конгресса в средствах массовой информации и профильных научных изданиях.

10. Сохранить и поддерживать сайт Первого Евразийского конгресса лингвистов в будущем по адресу [www.eacling.org](http://www.eacling.org) на сайте ИЯз РАН, обеспечить сохранение домена и его хостинг.